
 
 

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

 

ПРОТОКОЛ 

 

засідання постійної комісії обласної ради 

з питань освіти, науки та культури 

 

19 жовтня 2022 року  

 

м. Полтава № 13 

Головуючий: Діденко Олег Григорович – голова постійної комісії. 

 

Присутні члени постійної комісії: Василенко Марина Григорівна – заступник 

голови постійної комісії, Цибульська Юлія Володимирівна – секретар постійної 

комісії (зв'язок через відеоконференцію), Сухонос Наталія Василівна (зв'язок 

через відеоконференцію), Усанова Ольга Петрівна – члени постійної комісії. 

 

Відсутні члени постійної комісії: Богдан Руслан Дмитрович, Юрченко Тетяна 

Олегівна. 

 

Склад постійної комісії – 8 осіб. Присутні – 6 осіб. Засідання є правомочним. 

 

Взяли участь:  

 

Біленький 

Олександр Юрійович 
 

- голова обласної ради (зв'язок через 

відеоконференцію) 

Бородай 

Едуард Миколайович 

- заступник начальника Полтавського 

обласного територіального центру 

комплектування та соціальної підтримки 
 

Власюк 

Галина Богданівна 

- заступник директора Департаменту освіти і 

науки обласної військової адміністрації 
 

Запорожець 

Сергій Володимирович 

 

- начальник Управління поліції охорони в 

Полтавській області Національної поліції 

України 
 

Коморна 

Леся Федорівна 
 

- начальник Управління майном обласної 

ради 

Кращенко 

Юрій Петрович 

- начальник Управління Державної служби 

якості освіти у Полтавській області 
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Лахач 

Тамара Олександрівна 

- директор Комунального закладу 

Полтавської обласної ради «Полтавська 

обласна Мала академія наук учнівської 

молоді» 
 

Левакіна 

Оксана Віталіївна 

- заступник керуючого справами – начальник 

відділу організаційного забезпечення 

діяльності ради виконавчого апарату 

обласної ради 

 

Лемешко 

Олександр Миколайович 
 

- перший заступник голови обласної ради 

 

Лунін 

Дмитро Сергійович 

- начальник обласної військової 

адміністрації (зв'язок через 

відеоконференцію) 
 

Паутова 

Тетяна Олександрівна 

- заступник керівника апарату – керуючий 

справами виконавчого апарату обласної 

ради 

Руроєва 

Лілія Олександрівна 
 

- заступник голови обласної ради 

Синявська 

Тамара Григорівна 

- начальник відділу юридичного 

забезпечення виконавчого апарату обласної 

ради 
 

Тарашевська 

Світлана Казимирівна 

 

- заступник Полтавського міського голови з 

питань діяльності виконавчих органів 

 

Перед початком засідання постійної комісії присутні на засіданні 

вшанували хвилиною мовчання загиблих внаслідок збройної агресії російської 

федерації проти України. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив присутніх з проєктом 

порядку денного постійної комісії та запропонував взяти його за основу. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

Взяти запропонований проєкт порядку денного за основу. 

 

Власюк Г.Б., заступник директора Департаменту освіти і науки обласної 

військової адміністрації, запропонувала включити до порядку денного 

засідання постійної комісії питання: «Про роботу Великосорочинського ліцею 

Полтавської обласної ради». 
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ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ: 

Підтримати пропозицію заступника директора Департаменту освіти і 

науки обласної військової адміністрації Власюк Г.Б. щодо включення питання 

до порядку денного засідання комісії. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував затвердити порядок 

денний в цілому. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ: 

Затвердити порядок денний засідання постійної комісії в цілому. 

 

 

Сформований порядок денний: 

 

1. Про проєкт рішення обласної ради «Про зміну найменування Гадяцького 

профільного ліцею імені Є.П. Кочергіна Полтавської обласної ради». 

2. Про лист Полтавської міської ради щодо передачі пароконвекційних 

печей від закладів загальної середньої освіти у заклади дошкільної освіти 

Полтавської міської територіальної громади. 

3. Про лист Управління поліції охорони в Полтавській області щодо 

забезпечення охорони навчальних закладів та інших об’єктів підрозділами 

Національної поліції по всій території області. 

4. Про роботу Комунального закладу Полтавської обласної ради 

«Полтавська обласна Мала академія наук учнівської молоді». 

5. Про роботу Великосорочинського ліцею Полтавської обласної ради. 

6. Різне. 

 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що відповідно до 

Рекомендацій з питань запобігання та врегулювання конфлікту інтересів у 

Полтавській обласній раді у разі наявності у членів постійної комісії та 

присутніх на засіданні депутатів обласної ради конфлікту інтересів при 

розгляді питань порядку денного, присутні мають врегулювати його шляхом 

своєчасного самостійного публічного оголошення про це під час засідання. 

Наголосив на необхідності, враховуючи вимоги воєнного стану, з метою 

дотримання заходів безпеки та попередження витоку інформації, що може 

призвести до обізнаності противника про оборонні заходи в області, під час 

проведення засідання постійної комісії утриматись від здійснення фото- та 

відеозйомок. 
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Розгляд питань порядку денного.  

 

1. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення обласної ради «Про зміну найменування 

Гадяцького профільного ліцею імені Є.П. Кочергіна Полтавської обласної 

ради». 

Власюк Г.Б., заступник директора Департаменту освіти і науки обласної 

військової адміністрації, повідомила, що суть проєкту рішення полягає у зміні 

найменування Гадяцького профільного ліцею імені Є.П. Кочергіна Полтавської 

обласної ради на Гадяцький профільний ліцей імені Т.Г. Шевченка Полтавської 

обласної ради. Прийняття рішення дозволить увічнити пам’ять про видатного 

українського поета, прозаїка, драматурга, художника, політичного і 

громадського діяча Тараса Григоровича Шевченка у м. Гадяч. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про зміну найменування 

Гадяцького профільного ліцею імені Є.П. Кочергіна Полтавської обласної 

ради». 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запропонувала включити до 

проєкту рішення норму про покладання контролю щодо нової редакції Статуту 

на постійну комісію обласної ради з питань освіти, науки та культури. 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, пояснила, що 

директор ліцею повинен підготувати нову редакцію Статуту закладу, подати її 

на затвердження Управлінню майном обласної ради та здійснити державну 

реєстрацію Статуту відповідно до вимог чинного законодавства. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, поінформував, що перед 

затвердженням Статуту з його проєктом можуть ознайомитися депутати 

обласної ради, це відкрита інформація. 

 

 

2. СЛУХАЛИ: Про лист Полтавської міської ради щодо передачі 

пароконвекційних печей від закладів загальної середньої освіти у заклади 

дошкільної освіти Полтавської міської територіальної громади. 

Тарашевська С.К., заступник Полтавського міського голови з питань 

діяльності виконавчих органів, повідомила, що відповідно до Регіональної 

програми «Дітям Полтавщини – якісне харчування» на 2021 – 2024 роки у 

2021 році за рахунок коштів обласного та місцевого бюджетів відбулася 

закупівля пароконвекційних печей для харчоблоків окремих закладів освіти, а 

закладами загальної середньої освіти Полтавської міської територіальної 
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громади це обладнання було отримано у грудні 2021 року. Комунальним 

підприємством «Добробут Полтавської громади Полтавської міської ради» було 

закуплено пароконвектомати 03 серпня 2021 року та встановлено на 

харчоблоках закладів загальної середньої освіти для роботи в новому 

навчальному році. Тому Полтавська міська рада звертається з проханням 

дозволити передати пароконвекційні печі від закладів загальної середньої 

освіти у заклади дошкільної освіти Полтавської міської територіальної громади. 

 

ВИСТУПИЛИ: в обговоренні взяли участь: Діденко О.Г., Лунін Д.С., 

Власюк Г.Б., Тарашевська С.К. 

 

Лунін Д.С., начальник обласної військової адміністрації, підтримав 

пропозиції Полтавської міської ради. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

1. Підтримати пропозиції Полтавської міської ради щодо передачі 

пароконвекційних печей від закладів загальної середньої освіти у заклади 

дошкільної освіти Полтавської міської територіальної громади. 

2. Рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації забезпечити необхідні умови для передачі 

пароконвекційних печей від закладів загальної середньої освіти у заклади 

дошкільної освіти Полтавської міської територіальної громади. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Василенко М.Г., заступник голови постійної комісії, запитала чому саме 

Комунальне підприємство «Добробут Полтавської громади Полтавської міської 

ради» закуповувало пароконвектомати та скільки коштів було витрачено на їх 

придбання. 

Тарашевська С.К., заступник Полтавського міського голови з питань 

діяльності виконавчих органів, відповіла, що харчуванням учнів у Полтавській 

територіальній громаді займається Комунальне підприємство «Добробут 

Полтавської громади Полтавської міської ради», а на закупівлю 24 

параконвектоматів витрачено 4 158 419 грн. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запитала яка роль 

депутатського корпусу у процесі передачі. 

Тарашевська С.К., заступник Полтавського міського голови з питань 

діяльності виконавчих органів, відповіла, що параконвектомати закуплено 

згідно Регіональної програми «Дітям Полтавщини – якісне харчування» на 2021 

– 2024 роки, а контроль за виконанням цієї програми покладено на постійну 

комісію обласної ради з питань освіти, науки та культури. 



 6 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запитала щодо ситуації 

навколо фінансування закупівлі обладнання для харчоблоків загальноосвітніх 

закладів міста Кременчука, а саме Кременчуцької гімназії № 12 та 

Кременчуцького ліцею № 5. Пояснила, що відповідно до листа Департаменту 

освіти і науки Полтавської обласної державної адміністрації від 20.07.2021 

№ 5211/02.02-29 було погоджено 100% покриття витрат на придбання 

обладнання для вищезазначених закладів за рахунок нерозподілених залишків 

освітньої субвенції та коштів обласного бюджету у сумі 1 275 814,00 грн. Але 

згідно з листом Кременчуцької міської ради від 17.10.2022, в грудні 2021 року 

були перераховані кошти з бюджету міста у сумі 546 777,00 грн для закупівлі 

обладнання для цих же закладів. Попросила пояснити ситуацію щодо такого 

співфінансування. 

Лунін Д.С., начальник обласної військової адміністрації, звернувся з 

прохання надати вказану інформацію у письмовому вигляді для її детального 

вивчення і опрацювання. 

 

3. СЛУХАЛИ: Про лист Управління поліції охорони в Полтавській області 

щодо забезпечення охорони навчальних закладів та інших об’єктів 

підрозділами Національної поліції по всій території області. 

Запорожець С.В., начальник Управління поліції охорони в Полтавській 

області Національної поліції України, запропонував розглянути можливість 

щодо забезпечення охорони навчальних закладів підрозділами Національної 

поліції по всій території області. Пояснив, що в реаліях сьогодення поліція 

охорони має можливість забезпечити мобільне реагування на спрацювання 

систем охоронної сигналізації по всьому регіону, поінформував про послуги 

поліції. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь: Василенко М.Г., Запорожець С.В., 

Діденко О.Г., Лемешко О.М., Цибульська Ю.В., Сухонос Н.В. 

Лемешко О.М. підтримав необхідність охорони навчальних закладів 

поліцією охорони та встановлення систем сигналізації в них. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, наголосила на тому, що 

керівники територіальних громад та освітніх закладів мають право самостійно 

обирати юридичну особу, яка буде охороняти навчальний заклад. Наголосила 

на необхідності дотримання принципу вільної конкуренції. 

Лунін Д.С., начальник обласної військової адміністрації, підтримав думку 

Цибульської Ю.В., секретаря постійної комісії, та запропонував Управлінню 

поліції охорони рекламувати свої послуги та проводити тендерні процедури для 

їх закупівлі споживачами. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував інформацію 

начальника Управління поліції охорони в Полтавській області Національної 

поліції України Запорожця С.В. щодо забезпечення охорони навчальних 

закладів та інших об’єктів підрозділами Національної поліції по всій території 

області взяти до відома. 
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4. СЛУХАЛИ: Про роботу Комунального закладу Полтавської обласної ради 

«Полтавська обласна Мала академія наук учнівської молоді». 

Лахач Т.О., директор Комунального закладу Полтавської обласної ради 

«Полтавська обласна Мала академія наук учнівської молоді», поінформувала 

про роботу Комунального закладу Полтавської обласної ради «Полтавська 

обласна Мала академія наук учнівської молоді». 

 

ВИСТУПИЛИ: в обговоренні взяли участь Діденко О.Г., Лахач Т.О. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, відзначив позитивну динаміку 

роботи Полтавської обласної Малої академії наук учнівської молоді, ознайомив 

членів постійної комісії з проєктом рекомендацій та запропонував визначитись 

і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

Інформацію директора Комунального закладу Полтавської обласної ради 

«Полтавська обласна Мала академія наук учнівської молоді» Лахач Т.О. про 

роботу Полтавської обласної Малої академії наук учнівської молоді за 

2021/2022 навчальний рік взяти до відома та рекомендувати продовжити роботу 

за напрямком розвитку і підтримки обдарованих дітей. 

 

5. СЛУХАЛИ: Про роботу Великосорочинського ліцею Полтавської обласної 

ради. 

Власюк Г.Б., заступник директора Департаменту освіти і науки обласної 

військової адміністрації, запропонувала вивчити питання щодо реорганізації 

Великосорочинського ліцею Полтавської обласної ради та перетворення його у 

заклад іншого типу (оздоровчий, науковий чи ін.), оскільки на сьогодні у ліцеї 

навчається недостатня кількість дітей. Поінформувала, що про процедуру 

реорганізації потрібно оголошувати за рік до початку проведення. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

В обговоренні взяли участь: Діденко О.Г., Цибульська Ю.В., Лунін Д.С. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував членам постійної 

комісії обласної ради з питань освіти, науки та культури ознайомитися на базі 

Великосорочинського ліцею Полтавської обласної ради з його матеріально-

технічним забезпеченням, потребами учнівського та педагогічного колективів, 

вивчити питання щодо його реорганізації. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запропонувала Департаменту 

освіти і науки Полтавської обласної військової адміністрації надати постійній 

комісії обласної ради з питань освіти, науки та культури аналітичну довідку про 

функціонування Великосорочинського ліцею Полтавської обласної ради. 
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Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

ВИРІШИЛИ:  

1. Постійній комісії обласної ради з питань освіти, науки та культури: 

– ознайомитися на базі Великосорочинського ліцею Полтавської обласної 

ради з його матеріально-технічним забезпеченням, потребами учнівського та 

педагогічного колективів; 

– розглянути та вивчити питання щодо реорганізації Великосорочинського 

ліцею Полтавської обласної ради. 

2. Рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації надати постійній комісії обласної ради з питань освіти, 

науки та культури аналітичну довідку про функціонування 

Великосорочинського ліцею Полтавської обласної ради. 

 

6. Різне. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Бородай Е.М., заступник начальника Полтавського обласного 

територіального центру комплектування та соціальної підтримки, порушив 

питання навчання предмету «Захист України» у освітніх закладах області та 

запропонував шляхи удосконалення його викладання. 

Кращенко Ю.П., начальник Управління Державної служби якості освіти у 

Полтавській області, доповнив щодо матеріального і кадрового забезпечення 

викладання дисципліни «Захист України», відзначив позитивну роботу 

міжшкільного ресурсного центру у м. Кременчук. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував створити 4 філії 

Полтавського обласного національно-патріотичного виховання, туризму і 

краєзнавства учнівської молоді Полтавської обласної ради в області. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, наголосила на необхідності 

створення укриттів у школах. Запропонувала сформувати комісію, метою якої 

буде питання організації укриття дітей та працівників у закладах освіти, та 

підготувати обласну програму для співфінансування будівництва і 

реконструкції укриттів. 

В обговоренні даного питання взяли участь: Цибульська Ю.В., 

Діденко О.Г., Лунін Д.С. 

Усанова О.П., член постійної комісії, порушила питання затримки виплати 

заробітної плати працівникам ПТУ № 26 м. Кременчук. 

 

 

Голова постійної комісії       Олег ДІДЕНКО 

 

 

Секретар постійної комісії       Юлія ЦИБУЛЬСЬКА 


